
 
 
 
 

Ateria- ja siivouspalveluiden tuottamiseen kohdistuvat sopeuttamistoimenpiteet 
  
Omistajaohjausjaosto 11.10.2023 § 68 
1285/00.02.03.01/2023       

Valmistelija Liukkonen Maria 
Lisätietoja: puhelinnumero: 040 531 8628, etunimi.sukunimi@ovph.fi 

Pohjanmaan hyvinvointialueen aluevaltuusto hyväksyi tulevaisuus- ja sopeuttamisohjelman 
2023-2026 kokouksessaan 12.6.2023 § 39. Hyvinvointialueen viranhaltijat valtuutettiin 
käynnistämään kehittämis- ja sopeuttamistoimenpiteiden täytäntöönpano sekä 
raportoimaan hallitukselle ja valtuustolle säännöllisesti toimeenpanon toteutumisesta ja 
ohjelman mahdollisesta sopeuttamistarpeesta.  

Hyvinvointialueen sidosyksikköihin eli ns. in-house-yhtiöihin on myös tulevaisuus- ja 
sopeuttamisohjelmassa kohdistettuja säästötoimenpiteitä. Tulevaisuus- ja 
sopeuttamisohjelman toimenpiteenä vähennetään ostopalveluja in-house-yhtiöiltä 3 600 
000 eurolla vuosina 2023-2026.  Omistajaohjausjaoston kokouksessa 30.8.2023 § 58 
päätettiin asettaa ateria- ja siivouspalveluita tuottaviin yhtiöihin säästövaatimukset vuoden 
2023 osalta. Pohjanmaan hyvinvointialue ostaa in-house yhtiöiden tuottamia 
ravintopalveluita arvioltaan noin 22 milj. euroa vuodessa ja siivous- ja 
puhtaanapitopalveluita, arvioltaan noin 19 milj. euroa vuodessa.  

Hyvinvointialueen aluehallitus asetti 13.3.2023 § 65 työryhmän, jonka tehtävänä on 
arvioida säännöllisesti oman palvelutuotannon riittävyyttä ja edistää 
kustannusläpinäkyvyyttä sekä monituottajastrategian toteutumista. Työryhmä on kevään ja 
syksyn aikana järjestänyt kolme työpajaa joissa on omana osana kokonaisuutta käsitelty 
hyvinvointialueen ostopalveluja ja niihin liittyviä sopeuttamistoimenpiteitä. Työryhmän 
kokouksiin on osallistunut hyvinvointialuejohtaja, toimialajohto, sektorijohto, 
resurssilinjajohto ja hallinnon eri alueiden johtajia ja asiantuntijoita. 

Työryhmän kokouksessa 20.9.2023 käsiteltiin hyvinvointialueen in-house-yhtiöiden 
tuottamia ateria- ja siivouspalveluita ja näihin liittyviä mahdollisia sopeuttamistoimenpiteitä. 
Työryhmässä nostettiin esiin ateria- ja siivouspalveluiden kilpailuttaminen yhtenä 
mahdollisena säästötoimenpiteenä. Kilpailuttamalla ateria- ja siivouspalvelut Pohjanmaan 
hyvinvointialueella voitaisiin kehittää kustannustehokkaat mallit ja ratkaisut tukipalveluun 
määritettyihin palvelutasoihin, mitoituksiin ja kuljetuksiin joka tukisi hyvinvointialueen 
tulevaisuus- ja sopeuttamisohjelmassa määritettyjä tavoitteita. 

Hallintojohtaja Jakobsson-Pada Linda 
Ehdotetaan, että omistajaohjausjaosto alustavasti keskustelee ateria- ja siivouspalveluiden 
mahdollisesta kilpailuttamisesta. 

Päätös: 
Omistajaohjausjaosto kävi alustavaa keskustelua ateria- ja siivouspalveluiden 
mahdollisesta kilpailuttamisesta. Keskustelu merkittiin tiedoksi. 
 

Jakelu  
  

 
 


